Appendix A: English questionnaire (August 2020)
SCREENING QUESTIONS
1. Which of these age groups best describes you?
Under 18
18-24
25-34
35-44
45-54
55-64
65-69
70+
Prefer not to say
 
[IF UNDER 18 OR 'PREFER NOT TO SAY’ THANK AND TERMINATE]

2. Are you a Canadian citizen?
●     Yes
●     No
●     Prefer not to say

[IF ‘NO’ OR 'PREFER NOT TO SAY’ THANK AND TERMINATE]

We care about the quality of our survey data and hope to receive the most accurate measures of your opinions. It is important that you thoughtfully provide your best answer to each question in the survey.

3. Do you commit to providing your thoughtful and honest answers to the questions in this survey?
●     I will provide my best answers
●     I will not provide my best answers
●     I cannot promise either way

[IF OPTIONS 2 OR 3 ARE SELECTED, THANK AND TERMINATE]
 
SURVEY
 
1. To which gender do you most identify?
· Female
· Male
· Non-binary/ third gender
· Prefer to self-describe _________________
· Prefer not to say
 
2. In which province or territory do you currently live?
●     Alberta
●     British Columbia
●     Manitoba
●     New Brunswick
●     Newfoundland and Labrador
●     Northwest Territories
●     Nova Scotia
●     Nunavut
●     Ontario
●     Prince Edward Island
●     Quebec
●     Saskatchewan
●     Yukon
●     I live outside of Canada
●     Prefer not to say
 
3. Do you identify as… (Check all that apply)
●     A person who is a visible minority
●     An Aboriginal or Indigenous person
●     A person with disabilities
●     A person who is a member of a sexual or gender minority (e.g. lesbian, gay, bisexual, or trans)
●     None of the above
●     Prefer not to say
 
4. In politics people sometimes talk of left and right. Where would you place yourself in the scale below? Use a scale from 0 to 10, where zero means left, and ten means a right.
●     << 0 to 10 scale >>
●     Don’t know / Prefer not to say
 
5. With which party do you most identify?
●     I do not tend to vote
●     Bloc Quebecois
●     Conservative Party
●     Green Party
●     Liberal Party
●     New Democratic Party
●     Other
●     Don’t know / Prefer not to say
 
6. How interested are you in politics generally? Use a scale from 0 to 10, where zero means no interest at all, and ten means a great deal of interest.
●     << 0 to 10 scale >>
●     Don’t know / Prefer not to say
 
7. Over the past week, how many times did you discuss politics or public affairs with someone else in any form, including in person, by phone, text, email, etc?
●     0
●     1-2
●     3-5
●     6-10
●     11-20
●     More than 20
●     Don’t know / Prefer not to say

8. How many times were you contacted by a representative of a political party during the 2019 federal election campaign? This includes in-person visits or phone calls by a party representative, a volunteer, or a political candidate. Do NOT include contacts by email or social media.
●     I did not speak to a representative of a political party during the 2019 federal election campaign
●     Once
●     2-5 times
●     6-10 times
●     More than ten times
●    Don’t know / Prefer not to say
 
In this next section, please keep in mind that you will not be able to change your answer after you go on to the next question.
 
9. If a federal election were in progress now, how likely would you be to speak with campaign personnel in person or by phone?
●     Very unlikely
●     Somewhat unlikely
●     Somewhat likely
●     Very likely
●     Don’t know / Prefer not to say
 
10. If a federal election were in progress now, how likely would you be to interact with political parties or politicians on social media (for example, by liking or commenting on their content, (re)posting their content, or signing on to petitions?)
●     Very unlikely
●     Somewhat unlikely
●     Somewhat likely
●     Very likely
●     Don’t know / Prefer not to say
 
11. Canadian political parties collect personal information about Canadian voters. As far as you know, is this statement true or false?
●     True
●     False
●     Don’t know / Prefer not to say
 
12. I believe that Canadian federal political parties collect my ___ for use in electoral campaigning (check all that apply):
●     Name
●     Mailing and civil address
●     Phone number
●     Email address
●     Gender
●     Age
●     Religion
●     Ethnicity
●     Whether I have voted in elections
●     Political views
●     Income
●     Social media ID (Twitter, Facebook, LinkedIn, Skype)
●     Certain online activities (for example, using trackers or cookies)
●     Occupation
 
13. Canadian political parties might indeed collect personal information such as your name, contact information, religion, gender, ethnicity, and political views. Knowing that parties might collect such information, how likely are you to speak with party campaign personnel in person or by phone?
●     Very unlikely
●     Somewhat unlikely
●     Somewhat likely
●        Very likely
●     Don’t know / Prefer not to say
 
14. Knowing that parties might collect personal information about you such as your name, contact information, religion, gender, ethnicity, and political views, how likely are you to interact with political parties or politicians on social media (for example, by liking or commenting on their content, (re)posting their content, or signing on to petitions?)
●     Very unlikely
●     Somewhat unlikely
●     Somewhat likely
●     Very likely
●     Don’t know / Prefer not to say
 
15. Do you have concerns about political parties collecting your personal information? I am concerned about (Indicate your level of concern for each point):
· The use of my personal information by parties to target me with customized political advertisements on social media;
○     Not at all concerned
○     Slightly concerned
○     Somewhat concerned
○     Moderately concerned
○     Extremely concerned
○     Prefer not to say / Don’t know
· The use of my personal information by parties to decide whether to contact me with campaign messages by mail, phone, or printed material;
· The use of my personal information by parties to decide whether to contact me for donations;
· Parties analysing the personal information they collect about me to predict my voting behaviour;
· Parties combining the personal information they collect about me with other data to construct a detailed profile of me;
· Parties’ collection or use of sensitive information about me, such as my religion or sexual orientation;
· Parties having outdated or incorrect information about me;
· Not knowing what information parties have about me;
· Parties not having a mechanism for me to view or correct the personal information they have about me;
· Parties sharing or selling my personal information with third parties;
· Party volunteers or employees accessing my personal information for non-party purposes;
· The use of my personal information by government officials;
· The use of my personal information by politicians;
· My personal information or political views, collected by political parties, affecting my employment (eligibility for promotions, performance reviews, etc);
· Potential data breaches where personal information could be released to those without authorization to view it;
· Not being informed about a data breach or the unauthorized access of personal information collected by a political party;
· Hackers accessing the party database;
· Other concerns (please describe): __________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________
 
16. How important is it, to the democratic process, for political parties to collect personal information about Canadian voters?
●     Not at all important
●     Low importance
●     Slightly important
●     Neutral
●     Moderately important
●     Very important
●     Extremely important
●     Don’t know / Prefer not to say
 
17. Should political parties be allowed to collect and retain:
	Your name
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your address
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your phone number
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your email address
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your sex or gender
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your age
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your religion
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your ethnicity
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Whether I have voted in elections
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your political views
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your income
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your social media profiles
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your occupation
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say

	Your sexual orientation
	●        Yes
●        Yes, but only with my explicit consent
●        No, never
●        Don’t know / Prefer not to say


 
18. Explain—what are your thoughts and/or concerns about the collection of personal information by political parties? __________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________
 
19. Please answer whether you think the following statement is TRUE or FALSE: Federal privacy laws in Canada apply to federal political parties in Canada.
●     TRUE, federal privacy laws DO apply to federal political parties
●     FALSE, federal privacy laws DO NOT apply to federal political parties
●     Don’t know / Prefer not to say
 
20. Please answer whether you think the following statement is TRUE or FALSE: In nearly all provinces in Canada, provincial privacy laws apply to provincial political parties.
· TRUE, provincial privacy laws DO apply to provincial political parties in nearly all provinces in Canada
· FALSE, provincial privacy laws DO NOT apply to provincial political parties in nearly all provinces in Canada
· Don’t know / Prefer not to say
 
21. Canadian federal privacy laws generally DO NOT apply to political parties. Do you think that federal privacy laws SHOULD apply to political parties?
●     I think federal privacy laws should apply to political parties in Canada
●     I think federal privacy laws should not apply to political parties in Canada
●     Don’t know / Prefer not to say
 
To make sure we are talking to a cross-section of Canadians, we need to get a little information about your background.
 
22. What is the highest degree or level of school you have completed?
●     No schooling (1)
●     Some elementary school (2)
●     Completed elementary school (3)
●     Some secondary / high school (4)
●     Completed secondary / high school (5)
●     Some technical / community college (6)
●     Completed technical / community college (7)
●     Some university (8)
●     Bachelor’s degree (9)
●     Master’s degree (10)
●     Professional degree or doctorate (11)
●     Don’t know / Prefer not to say (99)
 
23. The organization you work for is in which of the following:
●     Public sector (e.g., government)
●     Private sector (e.g. most businesses and individuals)
●     Not-for-profit sector
●     Other
●     Don’t know / Prefer not to say
 
24. Income: Your responses to this survey will be protected and confidential, and knowing the approximate income of respondents helps researchers identify important patterns and trends. Which of the following best indicates your annual household income before taxes?
●     Less than $25,000 (1)
●     $25,000-$49,999 (2)
●     $50,000-$74,999 (3)
●     $75,000-$99,999 (4)
●     $100,000-$124,999 (5)
●     $125,000-$149,999 (6)
●     $150,000-$174,999 (7)
●     $175,000-$199,999 (8)
●     $200,000 or more (9)
●     Don’t know / Prefer not to say (99)
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QUESTIONS DE SÉLECTION
 
1. À laquelle de ces tranches d'âge appartenez-vous?
· Moins de 18 ans
· 18-24 ans
· 25-34 ans
· 35-44 ans
· 45-54 ans
· 55-64 ans
· 65-69 ans
· 70 ans ou plus
· Je ne veux pas répondre

[IF UNDER 18 OR 'PREFER NOT TO SAY’ THANK AND TERMINATE]
 
2. Avez-vous la citoyenneté canadienne?
· Oui
· Non
· Je ne veux pas répondre

[IF ‘NO’ OR 'PREFER NOT TO SAY’ THANK AND TERMINATE]
 
Nous nous préoccupons de la qualité des données de ce sondage et espérons recevoir la mesure la plus précise de vos opinions. Il faudra que vous répondiez à chaque question de ce sondage de manière réfléchie.
 
3. Vous engagez-vous à fournir des réponses réfléchies et honnêtes aux questions qui suivent?
· Je fournirai mes meilleures réponses
· Je ne fournirai pas mes meilleures réponses
· Je ne peux pas promettre d’une manière ou de l’autre

  [IF OPTIONS 2 OR 3 ARE SELECTED, THANK AND TERMINATE]
 
SONDAGE PRINCIPAL
 
1.	À quel genre vous identifiez-vous davantage?
· Féminin
· Masculin
· Non binaire / troisième genre
· Je préfère m’identifier comme _________________
· Je ne veux pas répondre
 


2. Dans quelle province ou quel territoire habitez-vous?
· Alberta
· Colombie-Britannique
· Île-du-Prince-Édouard
· Manitoba
· Nouveau-Brunswick
· Nouvelle-Écosse
· Nunavut
· Ontario
· Québec
· Saskatchewan
· Terre-Neuve et Labrador
· Territoires du Nord-Ouest
· Yukon
· À l'extérieur du Canada
· Je ne veux pas répondre
 
3. Vous identifiez-vous comme ... (Cochez toutes les réponses qui s’appliquent)
· Une personne qui fait partie d’une minorité visible
· Une personne autochtone
· Une personne handicapée
· Une personne qui fait partie d’une minorité sexuelle ou de genre (par exemple, lesbienne, gay, bisexuelle ou trans)
· Aucune de ces réponses
· Je ne veux pas répondre
 
 4. En politique, les gens parlent parfois de gauche et de droite. Sur une échelle de 0 à 10, où 0 représente la gauche et 10 représente la droite, où vous placeriez-vous?
· << Échelle 1-10 >>
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
 5. À quel parti politique au Canada vous identifiez-vous le plus?
· Je ne vote pas
· Bloc québécois
· Parti conservateur
· Parti vert
· Parti libéral
· Nouveau Parti démocratique
· Autre
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 


6. Quel est votre intérêt pour la politique en général, sur une échelle de 0 à 10, où zéro signifie aucun intérêt du tout et dix signifie beaucoup d’intérêt?
· << Échelle 0-10 >>
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
7. Au cours de la semaine dernière, combien de fois avez-vous discuté de politique ou d’affaires publiques avec quelqu’un d’autre, y compris lors d’une discussion en personne, par téléphone, par texte, par courriel, etc.?
· 0
· 1-3
· 3-5
· 5-10
· 10-20
· Plus de 20
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
8. Combien de fois avez-vous été contacté(e) par un représentant d’un parti politique au cours de l’élection fédérale en 2019?  Ceci comprend les visites en personne et les appels téléphoniques d’un représentant d’un parti politique, d’un bénévole ou d’un candidat politique. NE PAS INCLURE les contacts par courriel et par l’entremise des médias sociaux.
· Je n’ai pas été contacté(e) par un représentant d’un parti politique au cours de l’élection fédérale de 2019
· Une fois
· 2 à 5 fois
· 6 à 10 fois
· Plus de dix fois
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
Dans la section suivante, veuillez garder en tête que vous ne pourrez pas modifier votre réponse après avoir passé à la prochaine question.
 
9. Si une élection fédérale était tenue maintenant, quelle serait la probabilité que vous parliez avec le personnel d’une campagne électorale en personne ou par téléphone?
· Extrêmement improbable
· Peu probable
· Plutôt probable
· Extrêmement probable
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 


10. Si une élection fédérale était tenue maintenant, quelle serait la probabilité que vous interagissiez avec le personnel d’une campagne électorale sur les réseaux sociaux (par exemple, en ajoutant des mentions “J’aime” ou des commentaires à leurs messages, en republiant leurs messages ou en signant une pétition)?
· Extrêmement improbable
· Peu probable
· Plutôt probable
· Extrêmement probable
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
11. Les partis politiques canadiens recueillent des renseignements personnels sur les électeurs canadiens. À votre connaissance, cette affirmation est-elle vraie ou fausse?
· Vrai
· Fausse
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
12. Je crois que les partis politiques fédéraux au Canada recueillent des renseignements personnels sur moi tels que ___ pour les utiliser dans leurs campagnes politiques (Veuillez cocher toutes les réponses qui s’appliquent):
· Mon nom
· Mon adresse
· Mon numéro de téléphone
· Mon adresse e-mail
· Mon sexe
· Mon âge
· Ma religion
· Mon origine ethnique
· Si j’ai voté aux élections
· Mes opinions politiques
· Mon revenu
· Mes profils sur les réseaux sociaux (Twitter, Facebook, LinkedIn, Skype)
· Certaines de mes activités en ligne (recueillies à l’aide de solutions de suivi ou de témoins, entre autres)
· Ma profession / mon métier
 
13. Les partis politiques canadiens pourraient effectivement recueillir des renseignements personnels tels que le nom, la religion, le sexe, l’origine ethnique et les opinions politiques de l’électorat. Sachant que les partis politiques pourraient recueillir vos renseignements personnels, mentionnés ci-dessus, quelle est la probabilité que vous acceptiez de parler avec un représentant d’un parti politique en personne ou par téléphone?
· Extrêmement improbable
· Peu probable
· Plutôt probable
· Extrêmement probable
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
 
14. Sachant que les partis politiques pourraient recueillir des renseignements personnels à votre sujet, tels que votre nom, votre religion, votre sexe, votre origine ethnique et vos opinions politiques, quelle est la probabilité que vous acceptiez d’interagir avec des partis politiques ou des politicien(ne)s sur les réseaux sociaux (par exemple, en ajoutant des mentions “J’aime” ou des commentaires à leurs messages, en republiant leurs messages ou en signant une pétition)?
· Extrêmement improbable
· Peu probable
· Plutôt probable
· Extrêmement probable
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
15. Dans quelle mesure les utilisations suivantes de vos renseignements personnels par les partis politiques vous inquiètent-elles? (Indiquer, pour chaque utilisation, votre degré d’inquiétude par rapport à celle-ci.)
· Que les partis utilisent mes renseignements personnels pour me cibler à l’aide de publicités politiques personnalisées sur les médias sociaux;
· Ne m’inquiète pas du tout
· M’inquiète très peu
· M’inquiète un peu
· M’inquiète beaucoup
· M’inquiète énormément
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
· Que les partis utilisent mes renseignements personnels pour informer leur décision de me cibler ou non à l’aide de messages politiques par envoi postal ou par téléphone;
· Que les partis utilisent mes renseignements personnels pour informer leur décision de me demander ou non des dons;
· Que les partis utilisent mes renseignements personnels pour prédire la manière dont je vais voter;
· Que les partis associent mes renseignements personnels avec des renseignements obtenus ailleurs pour établir un profil détaillé de moi;
· Que les partis recueillent ou utilisent des renseignements sensibles sur moi, comme ma religion ou mon orientation sexuelle;
· Que les partis détiennent des renseignements incorrects ou désuets sur moi;
· Que je ne sache pas les renseignements que les partis détiennent sur moi;
· Que les partis ne proposent pas toujours une manière de consulter ou de corriger les renseignements personnels qu’ils détiennent sur moi;
· Que les partis partagent mes renseignements personnels avec des tiers ou qu’il les leur vendent;
· Que des personnes, bénévoles ou salariées, associées aux partis aient accès à mes renseignements personnels pour des motifs non liés à leurs fonctions;
· Que des fonctionnaires du gouvernement utilisent mes renseignements personnels;
· Que des politicien(ne)s utilisent mes renseignements personnels;
· Que mes renseignements personnels ou mes opinions politiques, recueillies par des partis politiques, aient une influence sur mon emploi (mon admissibilité aux promotions, mes examens du rendement, etc.);
· Qu’une faille de sécurité mette mes renseignements personnels à la disposition de personnes qui ne devraient pas y avoir accès;
· Qu’un parti politique souffre d’une faille de sécurité ou d’un accès non autorisé à mes renseignements personnels sans qu’il ne m’en informe;
· Que des pirates informatiques aient accès à la base de données d’un parti politique;
· Autres inquiétudes (veuillez les décrire): __________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________
 
 
16. Quelle est l’importance de la collecte des renseignements personnels des électrices et des électeurs dans le processus démocratique?
· Pas du tout importante
· Très peu importante
· Peu importante
· Neutre
· Assez importante
· Très importante
· Extrêmement importante
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
17. Les partis politiques devraient-ils pouvoir recueillir et conserver :
· Mon nom
·   Oui
·   Oui, mais seulement avec mon accord explicite
·   Non, jamais
·   Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
· Mon adresse
· Mon numéro de téléphone
· Mon adresse e-mail
· Mon sexe
· Mon âge
· Ma religion
· Mon origine ethnique
· Si j’ai voté aux élections
· Mes opinions politiques
· Mon revenu
· Mes profils sur les réseaux sociaux (Twitter, Facebook, LinkedIn, Skype)
· Ma profession / Mon métier
· Mon orientation sexuelle
 
18. Expliquez votre opinion ou vos inquiétudes quant à la collecte de renseignements personnels par les partis politiques.
______________________________________________________________________________
______________________________________________________________________________
______________________________________________________________________________
 
 
19. Les lois fédérales sur la protection de la vie privée s’appliquent aux partis politiques fédéraux. Croyez-vous que cela est vrai ou faux?
· VRAI, les lois fédérales sur la protection de la vie privée s’appliquent aux partis politiques fédéraux
· FAUX, les lois fédérales sur la protection de la vie privée ne s’appliquent pas aux partis politiques fédéraux
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
20. Les lois provinciales sur la protection de la vie privée s’appliquent aux partis politiques provinciaux dans la plupart des provinces canadiennes, Croyez-vous que cela est vrai ou faux?
· VRAI, les lois provinciales sur la protection de la vie privée s’appliquent aux partis politiques provinciaux dans la plupart des provinces canadiennes
· FAUX, les lois provinciales sur la protection de la vie privée ne s’appliquent pas aux partis politiques provinciaux dans la plupart des provinces canadiennes
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
21. En général, les lois fédérales sur la protection de la vie privée ne s’appliquent pas aux partis politiques. Croyez-vous qu’elles devraient s’y appliquer?
· Je crois que les lois fédérales devraient s’appliquer aux partis politiques au Canada
· Je crois que les lois fédérales ne devraient pas s’appliquer aux partis politiques au Canada
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
Pour nous assurer que nous parlons à un échantillon représentatif du Canada, nous devons vous poser quelques questions démographiques.
 
22. Quel est votre niveau de scolarité?
· Pas d’école
· Quelques années d’école élémentaire / primaire
· École élémentaire / primaire complétée
· Quelques années d’études secondaires
· Diplôme d’études secondaires
· Quelques années de collège technique ou communautaire
· Diplôme d’un collège technique ou communautaire
· Quelques années d’études universitaires
· Baccalauréat
· Maîtrise / Diplôme de maître
· Diplôme professionnel ou doctorat
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
23. Dans quel secteur travaillez-vous?
· Je travaille dans le secteur public (par exemple, le gouvernement)
· Je travaille dans le secteur privé (par exemple, la plupart des entreprises)
· Je travaille dans un organisme à but non lucratif (par exemple, une œuvre de bienfaisance)
· Autre
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
 
 
24. Revenus : Vos réponses à cette enquête demeurent confidentielles. La tranche de revenus des répondants à cette enquête aidera les chercheurs à identifier des tendances importantes. Quel est votre revenu annuel familial brut (avant impôts)?
· Moins de 25 000 $
· 25 000 $ - 49 999 $
· 50 000 $ - 74 999 $
· 75 000 $ - 99 999 $
· 100 000 $ - 124 999 $
· 125 000 $ - 149 999 $
· 150 000 $ - 174 999 $
· 175 000 $ - 199 999 $
· 200 000 $ ou plus
· Je ne sais pas / Je ne veux pas répondre
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